
 
 

 

Waar een wil is, is een weg. 
  

Algemene beschouwingen programmabegroting 2019 

 
De programmabegroting 2019 vertoont een realistisch beeld. Dit is nog niet het beeld wat 
wij voor ogen hebben, maar het is wel realistisch. Wij weten precies wat wij tot onze 
beschikking hebben en waarvoor het kan worden ingezet. Taakstellingen die al jaren open 
stonden en niet te realiseren waren, zijn afgeschreven. Hierdoor ontstaat er een objectief 
beeld van de begroting. Het coalitieakkoord ‘ambitie, daadkracht en vertrouwen’ is de 
leidraad voor deze begroting en zal in 2019 een verdere invulling krijgen. De financiële 
kaders zijn aangegeven en daarbinnen kunnen de programma’s gestalte krijgen. Wij 
vertrouwen erop dat de uitvoering en de invulling van de programma’s, brede steun van de 
raad krijgt en beseffen ook dat dit niet allemaal heel concreet kan zijn in deze begroting. Nu 
moeten wij  gaan werken aan het vertrouwen van onze inwoners. Zij moeten het vertrouwen 
terug krijgen in het gemeentebestuur en de gemeenteraad. Een nieuw College, dat 
daadkrachtig te werk gaat, een eenheid vormt en oor heeft voor de samenleving. Een 
burgemeester, wethouders en een gemeentesecretaris die benaderbaar zijn en daadkracht 
uitstralen, daar draait het om. Wij hebben elkaar nodig en wij kunnen ook niet zonder 
elkaar.  
 
Gemeentelijke Organisatie  
De organisatie zoals die was ingericht in Almelo was niet meer van deze tijd. Te groot, lomp, 
log, de linkerkant van het stadhuis wist niet waar de rechterkant mee bezig was en viceversa, 
slechte communicatie met inwoners, autoritair gedrag in plaats van faciliterend zijn richting 
onze inwoners, etc… Wij zien nu echter, beetje bij beetje, een cultuuromslag ontstaan in het 
stadhuis en dit betekent dat u op de goede weg zit met de organisatieontwikkeling. Tevens 
zal de in gang gezette organisatieontwikkeling, op de lange termijn, een kostenbesparing 
opleveren. Wij zijn hier dan ook zeer tevreden over en zullen dit dan ook voor de volle 100% 
blijven steunen. 

 



Lastendruk maatschappelijke organisaties 
Opnieuw vragen wij uw aandacht voor de maatschappelijke organisaties zoals bijvoorbeeld 
voetbalverenigingen. Een procentuele lastenverhoging komt bij dit soort verenigingen veel 
harder aan, aangezien zij vaak de beschikking hebben over een groot complex met meerdere 
velden. De lastendruk, opgelegd door de Gemeente Almelo is enorm hoog. Wij vragen hier 
dan ook van u, extra aandacht en voorzichtigheid bij het bepalen van deze lasten. 
Vergeet niet, sport bevordert de participatie en sociale cohesie en draagt bij aan een actieve 
en gezonde levensstijl. Dus indirect plukt Almelo hier de vruchten van. 
 

 
 
 
Eikenprocessierups 
Wij zijn tevreden over het feit dat dit College voor de bestrijding van de eikenprocessierups 
in 2019, € 130.000,- heeft uitgetrokken. Het is een enorme plaag voor mens en dier en 
veroorzaakt heel veel overlast en gezondheidsproblemen. Wij verzoeken u wel vroeg in het 
voorjaar te starten met preventieve maatregelen en hierbij ook te denken aan het 
bevorderen van natuurlijke vijanden van de eikenprocessierups. 
 

 
 



 
Verbeteren integraal beheer openbare ruimte 
Het integraal beheer openbare ruimte voldoet niet aan de kaders zoals deze door de raad 
zijn vastgesteld. Wij zien veel achterstallig onderhoud. Niet leesbare verkeersborden, 
afgebroken palen, struiken die meer op bomen beginnen te lijken, lantaarnpalen die niet 
branden, etc… Hier moet een enorme inhaalslag worden gemaakt.  
Het niveau zou basis moeten zijn voor het centrum, woonwijken, invalswegen, plantsoenen 
en parken en diverse accentpunten die wij hebben aangegeven. Hoe kan het dat als wij om 
ons heen kijken, dat het er op lijkt dat alles op C-niveau wordt uitgevoerd en er alleen extra 
actie wordt ondernomen als er een klacht binnen komt. De inwoners storen zich hieraan, en 
wij als gemeente hebben hierin een belangrijke taak te vervullen. Wat is hier aan de hand? 
 

     
 
 
 
Collectieve Ziektekostenverzekering en Klijnsmagelden 
Wij zijn verheugd om te zien dat de collectieve ziektekostenverzekering via de Gemeente 
Almelo wordt gecontinueerd en structureel wordt gedekt. Echter is hierin nog een extra stap 
te maken. Dat is namelijk; of een 4e pakket met een lager maandbedrag, of u schuift met het 
eigen risico binnen de pakketten zodat het 1e pakket goedkoper kan. Wij zien nu namelijk 
dat gezinnen met een laag inkomen en zorgkosten, de premie van het goedkoopste pakket 
die Almelo aanbiedt niet kunnen betalen en dat Almelo hiermee uit de pas loopt als wij 
kijken naar de omliggende gemeenten. Graag horen wij of u hier naar gaat kijken en of dit 
nog realiseerbaar is voor 2019. Wat betreft de Klijnsmamiddelen zijn wij super blij dat dit 
geld besteed gaat worden aan kinderen die opgroeien in armoede, zoals het hoort. Wel 
willen wij u nog meegeven dat er 1x per jaar in het Heraclesstadion een groot kerstfeest 
wordt georganiseerd voor kinderen die opgroeien in armoede. De grote afwezige bij de 
sponsoren was de afgelopen jaren, de Gemeente Almelo. Ja u leest het goed, wij schrijven in 
verleden tijd en gaan ervanuit dat ook de gemeente Almelo nog dit jaar, bijdraagt aan dit 
kerstfeest. Graag reactie. 
 

 



Zorgfraude 
Het afgelopen jaar zijn er diverse zorgbureaus in opspraak geraakt door de megawinsten die 
zij realiseerden. Geld voor zorgbehoevenden uitgegeven door de Gemeente Almelo 
verdwijnt in de zakken van de ondernemers in plaats van dat het wordt besteed waarvoor 
het wordt verstrekt. Namelijk de inwoners die deze zorg zeer hard nodig hebben. Graag 
horen wij van u hoe dit probleem voor de toekomst getackeld wordt en of het mogelijk is 
deze ‘cowboys’ uit te sluiten van de aanbesteding en op een zwarte lijst te zetten o.i.d. 
 

 
 
 
 
Sport 
Lokaal Almelo Samen blijft pleiten voor vakleerkrachten beweging in het onderwijs. 
Sportbedrijf Almelo heeft in het verleden al aan de raad laten zien dat zij hiermee bezig zijn 
op kleine schaal. Door uitbreiding zijn er ons inziens enorme schaalvoordelen te behalen. 
Heeft het College na het politiek beraad nog iets gedaan met deze informatie en zoja, wat 
kunnen wij hierin verwachten richting de toekomst? 
 
Tevens zouden wij graag weten hoever het staat met de privatisering van de 
buitensportaccommodaties. Gaat dit nu wel door of gaat dit nu niet door, of wordt het 
misschien maatwerk? 
 
Ook rondom de verhuizing van de Uitsmijters is het ons veel te stil. Wij hadden eigenlijk 
verwacht dat de verhuizing al in gang was gezet. Wat is hierover te melden? 
 

 
 
 
 



Radio Almelo 
Lokaal Almelo Samen pleit voor behoud van Radio Almelo. Kunt u aangeven wat de 
Gemeente Almelo doet voor instandhouding van onze lokale zender. Is dit puur de wettelijke 
taak of doet de Gemeente Almelo nog iets extra’s? 
 
Onderwatersportvereniging Galathea 
Graag horen wij van het College of het mogelijk is om bij de plannen voor het nieuwe (c.q. 
verbouwde) zwembad rekening te houden met in elk geval de minimale eisen die het voor 
OWS Galathea mogelijk maken om in het zwembad te blijven oefenen, op te leiden en 
recreatief te duiken. E.e.a. in overleg met Sportbedrijf Almelo. 
 
Paviljoen Natuurhus 
Om het Natuurpark in het Hagenpark compleet te maken verwachten wij van de Gemeente 
Almelo, maximale inspanning om het paviljoen te realiseren. 
 

 
 
 
Dierenwelzijn 
Wij zijn verheugd om te zien dat voor dierenwelzijn € 15.000,- beschikbaar komt in 2019. 
 

 
 
 
 
 



Speeltuin 
Graag ziet Lokaal Almelo Samen (LAS), dat het in 2009 vastgesteld budget dat alleen op het 
gebouw zit van Speeltuin het Nieuwland, breder wordt getrokken zodat de mogelijkheden 
van het budget worden verruimd. Wij zien dat er de laatste jaren een enorme 
kostenverschuiving heeft plaatsgevonden richting de Speeltuin bij het overdragen van het 
eigenaarschap. Lokaal Almelo Samen (LAS) pleit voor instandhouding van de laatste grote 
speeltuin voor onze kinderen voor de lange termijn en wij horen graag van het College of de 
beperkende factor op het budget kan worden opgeheven. 
 
 

 
 
 
 
Medicinale wiet 
Wij vinden het spijtig om uit de media te moeten vernemen hoe er opgetreden wordt tegen 
terminaal zieke inwoners, die baat hebben bij wietolie en 2 plantjes in de tuin hebben staan 
voor eigen gebruik! Dit kan en mag niet zo zijn. Er dient wat soepeler met het gedoogbeleid 
te worden omgegaan. En laat vooral die 2 onschuldige plantjes staan. Dit is het medicijn van 
deze mensen waar zij baat bij hebben. Als er niet strafrechtelijk wordt vervolgd door Justitie, 
dan hoeft er ook niet strafrechtelijk te worden opgetreden door de politie. (lees, onnodige 
sloop planten) Wij verzoeken u dan ook met klem naar een oplossing hiervoor te zoeken en 
graag horen wij, of u hier toe bereid bent. 
 

 
 
 
Binnenstad 
Wij zijn verheugd om te zien dat de ontwikkelingen rondom het Marktplein snel vorm 
beginnen te krijgen en dat de winkelpanden direct betrokken worden door enthousiaste 



ondernemers. Lokaal Almelo Samen (LAS) is voorstander van een compact winkelgebied in 
de binnenstad. In dit winkelgebied moeten speciaalzaken komen die kopers naar Almelo 
trekken. Maar er moet ook plaats zijn voor winkels aangepast aan de vraag vanuit alle lagen 
van de Almelose bevolking. De visie op het winkelgebied moet er zo spoedig mogelijk 
komen. Het is tijd voor actie! De leegstand in de Grotestraat is ons een doorn in het oog. Wij 
horen steeds meer geluiden over torenhoge huurprijzen en het bewust leeg laten staan van 
een pand vanwege fiscale voordelen. Graag horen wij van u hoever het staat met de 
leegstandsverordening die eraan zit te komen en het fonds voor gevelverbetering. 
 
 

 
 
 
Verkeersveiligheid 
Het valt ons op dat er weinig te lezen valt over het verbeteren van de verkeersveiligheid in 
Almelo. Dit hoeft niet altijd met megalomane grote verkeersplannen, maar dit kan ook met 
kleine slimme verkeerskundige ingrepen. Het beter aanlichten van oversteekplaatsen, 
duidelijke verkeerstekens, snelheid remmende maatregelen, etc…  
Wij willen hierbij 2 voorbeelden noemen waarop wij van u een reactie verwachten. De 
eerste is de verkeersveiligheid rondom de oversteekplaatsen bij het Vincent van Goghplein. 
Tot op heden is hier nog steeds niets concreets gebeurd om de verkeersveiligheid te 
verbeteren. Wanneer worden er snelheid remmende maatregelen getroffen bij de 2 
oversteekplaatsen gelegen aan de Windmolenbroeksweg? Het tweede punt zijn de 
overbodige paaltjes op fietspaden waar de Fietsersbond al heel lang op hamert. Paaltjes 
waarvan het nut of noodzaak niet bewezen kan worden en meer gevaar opleveren dan dat 
zij de veiligheid verbeteren dienen zo spoedig mogelijk verwijderd te worden. E.e.a. zoals 
pas geleden bij een project op de Windmolenbroek aan ons is getoond. Graag ook hierop uw 
reactie. 
 



 
 
 
Dumpafval ondergrondse containers 
Het dumpen van afval bij de ondergrondse verzamelcontainers is nog steeds een groot 
probleem die enorm veel geld kost en behoorlijk wat irritaties wekt bij inwoners. 
Hoever staat het met het onderzoek om cameratoezicht in te voeren en is er rekening 
gehouden met de eventuele kosten in de begroting 2019? 
 

 
 
 
 
Resumerend 
Graag zien wij onze vragen beantwoord door het College. Daar waar mogelijk verwachten wij 
een toezegging van de betreffende portefeuillehouder. 
 


